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                    Summary
The dissection of 100 external jugular veins in 50 cadavers was the object of this anatomic study. A certain number of notions concerning the afferent veins, the mode of termination and the valvular system of this vessel were defined. 1)Afferent veins. Along its pathway toward the deep venous system, the external jugular vein successively received: the transverse cervical vein in 88 cases (88%), usually opposite the intersection of the external jugular vein with the dorsal border of the sterno- cleidomastoid muscle; the suprascapular vein in 47 cases (47%); the anterior jugular vein in 46 cases (46%); the cervical vein or anastomosis with the latter in 13 cases (13%). 2)Mode of termination. Forty-three subjects presented a symmetric mechanism. 100 anastomoses can be classed into three types: in 60 cases (60%), the external jugular vein flowed into the jugulo-subclavian venous confluence; in 36 cases (36%), in to the subclavian vein at a distance from its junction with the internal jugular vein; in 4 cases (4%) in to the trunk of the internal jugular vein. 3)Study of the valves. There were studied in 25 subjects (50 external jugular veins). The valves were found in the ostial and paraostial position in 49 out of 50 veins.


Résumé
Cette étude anatomique repose sur la dissection de 100 vv. jugulaires externes chez 50 cadavres. Elle a permis de préciser un certain nombre de notions concernant les veines afférentes, le mode de terminaison et le système valvulaire de ce vaisseau. 1)Veines afférentes. Le long de son trajet vers le sytème veineux profond, la v. jugulaire externe reçoit successivement: la v. cervicale transverse dans 88 cas (88 %), habituellement en regard du croisement de la v. jugulaire externe avec le bord dorsal du m. sterno-cléido-mastoïdien ; la v. supra-scapulaire dans 47 cas (47 %); la v. jugulaire antérieure dans 46 cas (46 %) ; la v. céphalique ou une anastomose avec celle-ci dans 13 cas (13 %). 2)Mode de terminaison. Quarante trois sujets présentent un dispositif symétrique. Les 100 abouchements peuvent être classés en trois types : dans 60 cas (60 %) la v. jugulaire externe se déverse dans le confluent veineux jugulo-subclavier ; dans 36 cas (36 %), dans la v. subclavière à distance de sa réunion avec la v. jugulaire interne ; dans 4 cas (4 %) dans le tronc de la v. jugulaire interne. 3)Etude des valvules. Recherchées chez 25 sujets (50 vv. jugulaires externes), les valvules ont été retrouvées dans 49 cas sur 50 en position ostiale ou paraostiale.
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